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Votem ara, senyories, els articles 100, 105, 108, 117, 124 i 
133. Senyories, comença la votació. 68, més 7, 75 vots favo-
rables; 22 vots en contra; 0 abstencions. Queden aprovats 
els articles.

I avancem, senyories…, ja ens queden poques votacions. 
Votem ara els articles número 101 a 104, 106, 107, 109 a 
113, 116, 118 a 121, 123, 126, 127, 128, 131, 132, 135, 
137 a 142 i l’annex número 2 . Senyories, comença la vota-
ció. 50 vots favorables, 45 en contra, 0 abstencions; queden 
aprovats els articles i l’annex que hem mencionat.

Votem ara, senyories, l’exposició de motius. Senyories, 
comença la votació. 51 vots favorables a l’exposició de 
motius, 32 en contra, 13 abstencions. Queda aprovada 
l’exposició de motius.

I ara sí, senyories, votem, finalment, el conjunt del projecte 
de llei . Senyories, comença la votació . (Aplaudiments) Amb 51 
vots favorables, 33 en contra i 13 abstencions, queda aprovat 
el Projecte de llei de la Generalitat del canvi climàtic i la tran-
sició ecològica de la Comunitat Valenciana . (Aplaudiments)

Senyories, ens queden cinc votacions dels punts que trac-
tàrem ahir .

I el punt quint…, i ací ens acompanyen algunes de les perso-
nes impulsores de la proposició de llei. Anem a votar el punt 
quint, que és la presa en consideració de la Proposició de 
llei d’habitatges col·laboratius de la Comunitat Valenciana, 
presentada pel Grup Parlamentari Unides Podem, i amb el 
criteri del Consell corresponent, registre d’entrada 62 .795 . 
Senyories, comença la votació. Amb 57, més 7 vots, fan un 
total de 64 vots favorables; 9 en contra; 24 abstencions. Per 
tant, queda aprovada la presa en consideració de la proposi-
ció de llei d’habitatges col·laboratius. (Aplaudiments)

Passem, senyories, al punt sext de l’ordre del dia, que és la 
presa en consideració de la Proposició no de llei de tramita-
ció especial d’urgència sobre sol·licitar al Govern d’Espanya 
la no revisió del delicte de sedició, presentada pel Grup 
Parlamentari Popular, registre d’entrada 63 .079, amb una 
autoesmena, registre d’entrada 63 .730 . Senyories, comença 
la votació. 46 vots favorables, 51 vots en contra, 0 absten-
cions; queda rebutjada la presa en consideració de la propo-
sició no de llei del Grup Parlamentari Popular .

Votem ara, senyories, el punt sèptim de l’ordre del dia, 
que és la presa en consideració de la Proposició no de llei 
de tramitació especial d’urgència sobre el servei públic de 
radiodifusió i televisió d’àmbit autonòmic de titularitat de la 
Generalitat Valenciana, presentada pel Grup Parlamentari 
Ciudadanos, registre d’entrada 61 .623 . Senyories, comença 
la votació. Amb 13 vots favorables, 51 en contra i 33 absten-
cions, queda rebutjada la presa en consideració de la propo-
sició no de llei .

Ens queden dos votacions, senyories. Votem ara el punt 
huité de l’ordre del dia, que és la presa en consideració de la 
Proposició no de llei de tramitació especial d’urgència sobre 
sobirania energètica, presentada pel Grup Parlamentari Vox 
Comunidad Valenciana, registre d’entrada 59 .650, correcció 
d’errades registre 59 .797 . Senyories, comença la votació . 9 
vots favorables, 64 en contra, 24 abstencions; queda rebut-
jada la presa en consideració .

I finalment, senyories, votarem el punt 9 de l’ordre del dia, 
que és la presa en consideració de la Proposició no de llei de 
tramitació especial d’urgència sobre la conversió de la Sareb 
en un instrument per garantir el dret a l’habitatge i la nova 
forma de gestió dels habitatges de la Sareb al País Valencià, 
presentada pels grups parlamentaris socialista, Compromís i 
Unides Podem, registre d’entrada 58.150, amb l’autoesmena, 
registre d’entrada 63 .786 . Senyories, comença la votació . 
Amb 51 vots favorables, 46 en contra i 0 abstencions, queda 
acceptada la presa en consideració de la proposició no de 
llei . (Aplaudiments)

Preguntes

El senyor president de les Corts Valencianes:

I una vegada finalitzades les votacions, passaríem, senyories, 
al següent punt de l’ordre del dia, que són les preguntes de 
control al Consell. I… (Veus)

Senyories, passarem a la pregunta que formula la 
il·lustre diputada María Luisa Mezquita, en nom del Grup 
Parlamentari Popular, a la vicepresidenta del Consell i conse-
llera d’Igualtat i Polítiques Inclusives sobre l’Estratègia valen-
ciana de violències sexuals .

Quan vosté vullga, senyoria.

La senyora Mezquita Juan:

Gràcies, president .

Mañana, 25 de noviembre, se celebra el día internacional 
de la eliminación de la violencia contra la mujer, pero poco 
podemos celebrar en esta comunidad si no han sido capaces 
de reducir los casos de violencia .

Hemos incrementado un 11 % la tasa de víctimas de violen-
cia de género, muy superior a la media nacional, y el Pacto 
valenciano contra la violencia de género ha finalizado su 
vigencia de cinco años sin que ustedes hayan completado 
el cien por cien de las medidas . Se lo reprocharon públi-
camente el martes las entidades integrantes de la propia 
comisión del pacto, en la celebración del quinto aniversa-
rio: el 15 % de las medidas no se han ejecutado. Y los deli-
tos sexuales se han incrementado un 24,5 % respecto al año 
anterior, las violaciones un 53,8 %.

Ustedes nos vendieron que la Estrategia valenciana contra 
las violencias sexuales, aprobada, por cierto, sin consenso, 
era la solución mágica, pero ya vemos que no, porque en 
nuestra comunidad hoy hay más mujeres agredidas y viola-
das que el año pasado.

Hoy, señora Mas, las mujeres de toda España, y también 
las de la Comunidad Valenciana, están muy preocupa-
das porque ven cómo agresores condenados están viendo 
reducidas sus condenas. Hoy, mujeres que han sido 
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violadas y agredidas sexualmente temen encontrarse con 
su agresor en la calle, porque algunos están siendo excar-
celados. Y antes de que mañana usted se ponga delante 
de la pancarta, quiero que les diga a la cara a esas mujeres 
si usted va a ponerse de su lado, del lado de las víctimas, 
(aplaudiments) o del lado de Irene Montero. Quiero que les 
diga si va a exigir la dimisión de la ministra de igualdad y 
que se depuren responsabilidades o va a alinearse con la 
señora Oltra y consentir la revictimización y desprotección, 
una vez más, de las víctimas.

Y quiero preguntarle si para ustedes, también, todos los 
jueces y juezas son unos machistas y unos fachas, y todas las 
reducciones son un complot judicial, o entiende que la ley 
del «solo si es sí» es una chapuza que está desprotegiendo a 
las mujeres y que hay que revisarla sí o sí. (Aplaudiments)

¿Se pone usted del lado de las mujeres víctimas y de la 
cordura o del lado del sectarismo, que simplemente arropa 
a la señora Montero para que aguante un poco más en el 
sillón?

Muchísimas gracias . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

Contestarà la vicepresidenta i consellera d’Igualtat i 
Polítiques Inclusives, l’honorable consellera Aitana Mas.

Quan vosté vullga, vicepresidenta.

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

Gràcies, president .

Anem a vore. És que una ha d’escoltar certes coses que, en 
fi, de veritat, que no són pròpies d’un parlament. No ho són. 
No ho haurien de ser .

Este Consell continua estant al costat de les víctimes, clar 
que sí, però no anem a estar al costat de l’electoralisme 
barat que fan vostés. (Aplaudiments) D’això no anem a estar 
al costat, clar que no. Com anem a estar al costat d’aquells 
que utilitzen qualsevol cosa per a començar a insultar, per 
a començar a cridar per fer fora una persona, una dona 
valenta, una dona que fa política i que vol impulsar les mesu-
res en què creu?

Perquè, al final, el que vostés estan fent és posar la respon-
sabilitat d’una llei sobre una única persona . I, mire, en el 
ministeri, igual que passa en el Consell, les lleis es trami-
ten amb un seguiment jurídic . Les lleis, com en el Consell, 
s’aproven per tots els membres del govern . I, a més, esta 
consellera, si vosté l’ha escoltada en estes últimes setma-
nes, li ha dit molt clarament que les lleis no són fotos fixes, 
que no ho són. I que, per tant, hem d’esperar doctrina al 
respecte, i si calguera, si calguera, canviar alguna cosa, 
que es canvie. Però vosté sap, precisament, que la Fiscalia 

General de l’Estat està donant instruccions precises perquè 
s’eviten les rebaixes de les penes de manera automàtica i 
el que està fent és demanar que es facen estudis individu-
als de cada cas. Vostés no poden vindré aquí a generar la 
por per tal de guanyar quatre vots. No és responsable per 
part del principal partit de l’oposició, de cap de les mane-
res . (Aplaudiments)

I, mire, a mi eixa llei…, encara que vosté venia a parlar d’una 
altra cosa i la pregunta era d’una altra cosa, però per defe-
rència li contestaré. A mi eixa llei, obviant esta qüestió, que 
entenc, com deia, que hem d’esperar eixa doctrina i vore si 
els dos poders arriben a eixe consens perquè prevalga de 
manera definitiva sempre la protecció a les víctimes, esta 
llei és una bona llei. La llei del «solo sí es sí» és una bona llei, 
senyoria . (Aplaudiments)

Mire, inclou una atenció integral a les dones víctimes; 
genera i propícia més formació en les i els professionals que 
han d’atendre i que intervenen davant d’estes dones. És una 
llei que situa, per fi, a les dones, al seu cos, també el seu 
consentiment, en el centre de la política, de les decisions, en 
el centre. Això no havia passat mai en cap altra llei. I esta és 
una llei que inclou, a més, totes les formes de violència que 
marca el conveni d’Istanbul . Per tant, esta és una bona llei, li 
agrade més al Partit Popular o li agrade menys.

I també li diré que el que vosté comentava, precisament…

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyoria, es quedarà sense temps per a…

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

Sí, és que com ell tampoc ha preguntat el que venia a 
preguntar, doncs difícilment és…, contestar-li a una cosa 
que, a més, ho té per pregunta parlamentària, que no sé 
per què ho porta aquí per a després parlar del que li dona la 
gana .

Però, en fi. Mire, en la segona intervenció jo li conteste… Ah, 
no tinc ja segona intervenció. Bé, doncs acabe, vinga.

Després li conteste . (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Després té vint segons per a…

Recorden que es poden fer les rèpliques o les segones parts 
de les preguntes des de l’escó . Com vostés vullguen, com es 
troben més còmodes .

Ara acabarà de formular la pregunta, i la vicepresidenta 
disposarà d’un temps per a acabar de concretar la resposta .

Quan vosté vullga, senyoria.
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La senyora Mezquita Juan:

Gràcies, president .

Señora Mas, usted hubiese podido contestar a la pregunta 
perfectamente, pero creo que hablar de agresiones sexua-
les, hablar de agresiones sexuales, que era la valoración que 
yo le quería preguntar, es importante, más sabiendo que 
mañana es el 25-N.

Ya que usted hablaba de la ley, que se tramitó de manera 
correcta… «El gobierno ocultó al congreso documentación sobre 
el “sí es sí”» . No se tramitó de manera correcta, (aplaudiments) y 
las consecuencias son irrefutables: rebaja de dos años de prisión 
a un padre que abusó sexualmente de su hija de trece años 
de edad, rebaja a un profesor que condenaron con seis años 
y nueve meses de prisión por abusos a menores y pornogra-
fía infantil. Su defensa pidió la revisión de los abusos sexuales, 
desaparecieron, y con él la condena y, al desaparecer el delito, 
excarcelación . Hombre condenado por violar a una amiga, 
de seis años de condena pasa a cuatro. En nuestra comuni-
dad están revisándose más de cien condenas, más de cien deli-
tos sexuales. Entre ellas, la de la manada de Callosa, que piden 
salir de la cárcel. ¿Cómo van ustedes a mirar a esa chica que, 
con diecinueve años, (aplaudiments) un diciembre fue agredida 
sexualmente por cuatro violadores? ¿Cómo va a explicarle usted 
que, gracias a esa ley, sus violadores van a salir a la calle?

Todo esto es consecuencia de una ley chapuza, basada 
en el sectarismo, la soberbia y la falta de rigor jurídico del 
Ministerio de Igualdad. Se burlaron de todos los informes 
que avisaban de las consecuencias, del Consejo General del 
Poder Judicial, de la abogacía, del Partido Popular, que les 
avisó. Ahora la culpa es de los jueces, la abogacía, que son 
machistas o fachas, o falta de formación. Las reducciones 
de condena no las provoca la falta de formación de jueces y 
juezas, sino la falta de formación de una ministra…

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyoria .

La senyora Mezquita Juan:

…irresponsable y sectaria, y de un presidente del gobierno 
vendido a Podemos para mantenerse en el sillón . Y un presi-
dente de la Generalitat Valenciana que no ha alzado la voz 
en defensa de esas víctimas…

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies…

La senyora Mezquita Juan:

…que se niega a exigir la dimisión de Irene Montero y de 
todos aquellos que la respaldan. Ustedes, al igual que 

Sánchez, siguen ajenos al clamor de la mayoría. Su reloj no 
marca las horas; los tiempos se los marcan otros, sean inde-
pendentistas o extremistas…

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

La senyora Mezquita Juan:

…de izquierdas. Pero ya les digo que el cronómetro ya está 
marcha, tic-tac-tic-tac. Es el tiempo que queda…

El senyor president de les Corts Valencianes:

Efectivament, el temps ja s’ha acabat, senyoria.

La senyora Mezquita Juan:

…para que los valencianos y valencianas voten y les digan a 
ustedes que se vayan a la calle. (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Contestarà breument la vicepresidenta .

Quan vosté vullga, senyoria.

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

Gràcies .

Mire, el que li molesta al seu partit és, precisament…, pareix, 
de vegades, de veritat, amb certes actituds que vostés 
tenen, ací i en Madrid, que els molesta que es faça política i 
que dones valentes i joves facen política. (Veus) Sí, sí, sí, sí…

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyoria…

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

Jo he estat en la conferència sectorial (aplaudiments) i sé el 
que dic d’alguns membres de les seues comunitats autò-
nomes, que han tingut la barra i la cara dura de dir-li a una 
secretària d’estat que no és competent…
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El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyora Elisa Díaz…

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

…per a la seua edat. (Aplaudiments) Això ho he vist jo, així 
que no ha de vindre vosté a contar-me a mi res.

I si vostés el que volen fer és atendre al reglament d’es-
tes Corts, han de preguntar precisament sobre el que han 
preguntat i han registrat per escrit, que és: «¿Cómo valora 
el Consell el impacto de la Estrategia valenciana de violen-
cias sexuales?». Saps què passa? Que a vostés no els importa 
el que fa el Consell, (veus) només venen aquí a fer electora-
lisme barat…

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyoria Elisa Díaz, per favor!

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

…que és l’únic que saben fer. (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

…no n’hi ha manera.

Senyories, no interrompem l’orador que està en l’ús de la 
paraula .

Continuarem amb la següent pregunta de control. Ara, la 
1.787, que formula la il·lustre diputada i síndica María José 
Catalá a la vicepresidenta del Consell .

La senyora Catalá Verdet:

Gracias, señora Mas.

Pues vamos a ver con lo que hace el Consell, vamos a ver si 
usted hoy nos dice aquí la razón. Yo quiero dar las gracias a 
los vecinos de Benimàmet que están aquí esta mañana, a la 
asociación de vecinos de Benimàmet . Gracias, Mari Carmen; 
gracias, José, Josefa, Micaela, Miguel, José Ramón y Vicente. 
Gracias por llevar la voz de los vecinos de Benimàmet a 
todas partes . (Aplaudiments) Os escuchamos .

Señora vicepresidenta, los vecinos de Benimàmet han 
venido hoy a escucharla a usted, no a mí . Va a tener la opor-
tunidad de decirles la verdad a la cara, que eso es muy 
importante. Falta mucha verdad, hoy tiene la oportunidad de 
hacerlo .

Benimàmet es una pedanía de Valencia de 15 .000 habitan-
tes, con pocas dotaciones públicas y muchas necesidades . El 
15 de julio 2021, el Ayuntamiento de València, gobernado 
por su colega Joan Ribó y el Partido Socialista, cedió a la 
Generalitat una parcela de casi cuatro mil metros cuadrados . 
Lo hizo con un acuerdo malo, un verdadero coladero. Pero la 
intención, según los vecinos, y lo que quieren, era destinarlo 
a un centro de mayores, pero ustedes van a destinarlo a un 
centro de menores. Y, señora vicepresidenta, antes de que lo 
diga usted, se lo voy a decir yo: los vecinos de Benimàmet ni 
son insolidarios, ni son xenófobos, ni son racistas. Los veci-
nos de Benimàmet necesitan dotaciones públicas y, durante 
mucho tiempo, las han pedido.

Lo que quieren es destinar el poco, poco espacio público 
que tienen a lo que realmente necesitan, que son la amplia-
ción del centro de salud, la residencia de mayores y un 
centro cívico y social. Y ustedes llevan casi dos años enga-
ñándoles, diciéndoles que no iban a hacer lo que van a 
hacer, y el problema es que las mentiras tienen las patas 
muy cortas. Después del 15 de septiembre les asegura-
ron que el proyecto se iba a paralizar; el 24 de octubre, sin 
embargo, se publicó el acta de la propuesta de adjudicación 
del proyecto. Un proyecto rechazado por los vecinos, usted 
lo sabe porque se lo han dicho, por activa y por pasiva.

Benimàmet, señoría, no quiere imposiciones; quiere dotaciones. 
Así que hoy, señora Mas, tiene la oportunidad aquí de decirles la 
verdad . Mire a los vecinos de Benimàmet y no les vuelva a enga-
ñar: ¿va a paralizar y retirar el proyecto de residencia de primera 
acogida para menores proyectada en Benimàmet? (Aplaudiments)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Moltes gràcies, senyoria .

Contestarà la vicepresidenta del Consell .

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

Gràcies, president .

Mire, senyora Catalá, jo primer volia començar donant-li 
les gràcies a vosté per haver-se quedat a les preguntes del 
Consell . No és habitual, i m’agradaria donar-li les gràcies . 
(Aplaudiments. Veus)

El senyor president de les Corts Valencianes:

Senyories…

La senyora vicepresidenta del Consell i consellera d’Igualtat 
i Polítiques Inclusives:

I dit això, dit això, mire, esta consellera i esta conselleria 
treballen, com treballaven mesos enrere, en buscar solucions 


